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Følgende saker er behandlet: 
 
  
Saksnr Tittel 
 1. Åpen halvtime. 
 2. Godkjenning av innkalling og saksliste. 
 3. Godkjenning av protokoll fra møte 25.10.2007. 
 4. BU-sak 

07/78 
Rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo kommune. 
Høringssak. 

 5. BU-sak 
07/79 

Orientering om tilbud for psykisk utviklingshemmede. 

 6. BU-sak 
07/80 

Initiering av prøveprosjekt – Utvidete pareringsrettigheter for 
funksjonshemmede. 

 7. BU-sak 
07/81 

Forslag til uttalelse fra Sagene Bydelsutvalg. 

 8. BU-sak 
07/82 

Tilsyn ved Akerselva sykehjem 27.9.2007 og Sagenehjemmet 24.7.2007. 

 9. BU-ska 
07/83 

Tilsyn ved Mjøllehjulet dagsenter for utviklingshemmede og ved 
Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter. 

 

10. Spørretimen. 
11. Eventuelt. 
 
 

1. Åpen halvtime 
Kjell Michalsen, styremedlem i Sagene Handikapforbund; 
Michalsen kommenterte BU-sak 07/80 ”Initiering av prøveprosjekt – Utvidete 
parkeringsmuligheter for funksjonshemmede”. Han understrekte at for mange 
funksjonshemmede er bil et teknisk hjelpemiddel. Man får støtte til bil, men ikke til 
parkering. Så lenge det ikke er til hinder, burde funksjonshemmede få mulighet til å stå hvor 
som helst. Denne ordningen er gjennomført i flere europeiske land. Parkeringskortene er 
internasjonale, noe som betyr at funksjonshemmede med slike kort kan benytte det i alle land 
ordningen omhandler.  
 
Toril Knatterød, beboer i Sagene; 
Knatterød kommenterte saken om sammenslåing av Rådet for funksjonshemmede og 
Eldrerådet, som var oppe i BU 25.10.2007. Hun påpekte at det i bydelsreglementet står at det 
er påbudt med to ulike råd, og lurer på om det da er mulig å overprøve dette. I tillegg påpekte 
hun at en sammenslåing kan være problematisk fordi funksjonshemmede ikke nødvendigvis 
er eldre, og eldre ikke nødvendigvis er funksjonshemmede. Knatterød mente at grunner til at 
rekruttering til Rådet for funksjonshemmede er vanskelig, kan være bekymring for at det er 
mye arbeid, at det er lenge å binde seg til 4 år, og at det ikke kommer tydelig nok fram at det 
er akseptert at man kan melde forfall dersom det er behov for det.  
 
Knut Egger benyttet anledningen til å overreke avtroppete BU-leder Tone Tellevik Dahl et 
bilde som takk for godt samarbeid, god ledelse og et glødende engasjement for bydelen.  
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2. Godkjenning av innkalling og saksliste 
Det ble meldt saker til eventuelt. Innkalling og saksliste ble enstemmig godkjent.  
 
 
 

3. Godkjenning av protokoll fra møte 25.10.2007 
Protokollen fra møte 25.10.2007 ble enstemmig godkjent.  
 
 
 

4. Godkjenning av oppdatert protokoll fra det konstituerende møte 
18.10.2007 
Inge Carlèn (V) påpekte feil i protokollen i forbindelse Tilsynsutvalg – Hjemmetjenesten. 
Eva Irene Borgeteien (V) ble valgt som leder, mens Wenche Smeby (FRP) ble valgt som 
medlem.  
 
Lokal klagenemnd: 
Inge Carlèn (V) fremmet følgende forslag:  
Nestleder: Anne Grete Eeg Storli (V)  
 
Per Overrein (AP) fremmet følgende forslag 
5. varamedlem: Redidun Staalesen (AP) 
 
Begge forslagene ble enstemmig vedtatt.  
 
Tilsynsutvalg 2 – Møllehjulet og Kingosgate: 
Per Overrein (AP) fremmet følgende forslag: 
1. varamedlem: Reidun Staalesen (AP) 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Etter ovenstående rettelse og vedtak ble protokollen fra det konstituerende møte 18.10.2007 
enstemmig vedtatt.  
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5. BU-sak 07/78 Rullering av kommuneplan for idrett og friluftsliv 2005-
2008, Oslo kommune. Høringssak. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelutvalget prioriterer følgende forslag i handlingsprogrammet i ”Kommunedelplan for 
idrett og friluftsliv 2005 - 2008”:  
 
Gjeldende rekreasjon og friluftsliv: 
 
Prioriterte forslag: 
1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-ringvei” 

fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av ”Jerusalem” 
bru over Akerselva, turvei A3 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen og utvikling av nytt nærmiljøanlegg som skal 
gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam. 

5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 
 

Uprioriterte forslag: 
• Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
• Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
• Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
• Opprusting av eksisterende turveistier. 
• Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 
• Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
• Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
• Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
• Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
• Rehabilitering av trapper og turveier i Iladalen. 
• Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Gjeldende idrett: 
 

1. Gjentakelse av Bydelsutvalget 24. mai 2007 vedtak vedrørende planene for 
utbygging av Voldsløkka: 
 

• Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. Dette 
alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder ”Grønn 
rute”, og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av området. 

• Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i Stavangergata 
40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-tomten) stripereguleres 
til uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål for å sikre allmennhetens 
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tilgang, samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 
• Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 

underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med nærliggende 
boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante kommunale etater, og 
bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv kjøp av fast plass eller leie av 
plass. Ved alle løsninger skal det etableres alternativer som minimerer biltrafikken i 
området. 

• Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av Uelandsgate 85 
(Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig forvaltning og utvikling 
av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør tomta erverves av kommunen 
med tanke på samme formål. 

 
2. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- og 

skileikanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en del av 
utredningen.”  

 
3. Det foreslås en opprustning av grusbanen mellom Bjølsen skole og Bjølsenparken. 

 
Bydelsutviklingskomiteens behandling: 
Bydelsutviklingskomiteen behandlet først forslaget gjeldende rekreasjon og friluftsliv, 
deretter forslaget gjeldende idrett. 
 
Gjeldende rekreasjon og friluftsliv: 
Hans Otto Watne (FRP) fremmet følgende endringsforslag til bydelsdirektørens forslag til 
vedtak: 
 
Punkt 3 gjøres om til punkt 1. 
Punkt 4 gjøres om til punkt 2. 
Punkt 5 gjøres om til punkt 3.  
 
Thore Pettersen (AP) fremmet forslag om at bydelsdirektørens forslag til kulepunkt 10 under 
”uprioriterte forslag”, legges til punkt 4.  
 
VOTERING: 
Hans Otto Watne (FRP) sine enringsforslag til vedtak falt med 1 stemme (1FRP) mot 6 
stemmer (2AP/1SV/1H/1FRP/1RV). 
 
Thore Pettersen (AP) sitt forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens forslag til ”uprioriterte forslag” ble etter ovenstående endring enstemmig 
vedtatt. 
 
Gjeldende idrett: 
Thore Pettersen (AP) fremmet følgende forslag til nytt punkt 4: 
 
Bydelsutvalget oppfordrer kultur- og idrettsetaten til å ta kontakt med Bastia eiendom med 
henblikk på å få i stand en avtale om leie av arealet i Torshovgata 46 som i dag benyttes til 
idrettsformål for å sikre fortsatt bruk til dette formålet.  
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VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til punkt 1-3 ble enstemmig vedtatt. 
 
Thore Pettersen (AP) sitt tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Bydelsutviklingskomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak; 
 
Bydelutvalget prioriterer følgende forslag i handlingsprogrammet i ”Kommunedelplan for 
idrett og friluftsliv 2005 - 2008”:  
 
Gjeldende rekreasjon og friluftsliv: 
 
Prioriterte forslag: 

1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted. 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-

ringvei” fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av 
”Jerusalem” bru over Akerselva, turvei A3. 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen, utvikling av nytt nærmiljøanlegg som skal 
gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam, og rehabilitering av trapper og 
turveier i Iladalen. 

5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 
 

Uprioriterte forslag: 
• Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
• Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
• Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
• Opprusting av eksisterende turveistier. 
• Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 
• Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
• Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
• Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
• Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
• Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Gjeldende idrett: 
 

1. Gjentakelse av Bydelsutvalget 24. mai 2007 vedtak vedrørende planene for 
utbygging av Voldsløkka: 
 
• Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. 

Dette alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder 
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”Grønn rute”, og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av 
området. 

• Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i 
Stavangergata 40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-
tomten) stripereguleres til uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål 
for å sikre allmennhetens tilgang, samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 

• Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 
underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med nærliggende 
boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante kommunale etater, 
og bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv kjøp av fast plass eller 
leie av plass. Ved alle løsninger skal det etableres alternativer som minimerer 
biltrafikken i området. 

• Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av Uelandsgate 
85 (Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig forvaltning og 
utvikling av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør tomta erverves av 
kommunen med tanke på samme formål. 

 
2. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- og 

skileikanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en del av 
utredningen.”  

 
3. Det foreslås en opprustning av grusbanen mellom Bjølsen skole og Bjølsenparken. 

 
4. Bydelsutvalget oppfordrer kultur- og idrettsetaten til å ta kontakt med Bastia eiendom 

med henblikk på å få i stand en avtale om leie av arealet i Torshovgata 46 som i dag 
benyttes til idrettsformål for å sikre fortsatt bruk til dette formålet.  

 
Bydelsutvalgets behandling: 

Bydelsutvalget la Bydelsutviklingskomiteens behandling til grunn for sin behandling. 
 
VOTERING: 
Bydelsutviklingskomiteens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Bydelutvalget prioriterer følgende forslag i handlingsprogrammet i ”Kommunedelplan for 
idrett og friluftsliv 2005 - 2008”:  
 
Gjeldende rekreasjon og friluftsliv: 
 
Prioriterte forslag: 

1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted. 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-

ringvei” fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av 
”Jerusalem” bru over Akerselva, turvei A3. 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen, utvikling av nytt nærmiljøanlegg som skal 
gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam, og rehabilitering av trapper og 
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turveier i Iladalen. 
5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 

 
Uprioriterte forslag: 

• Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
• Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
• Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
• Opprusting av eksisterende turveistier. 
• Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 
• Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
• Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
• Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
• Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
• Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Gjeldende idrett: 
 

1. Gjentakelse av Bydelsutvalget 24. mai 2007 vedtak vedrørende planene for 
utbygging av Voldsløkka: 
 
• Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. 

Dette alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder 
”Grønn rute”, og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av 
området. 

• Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i 
Stavangergata 40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-
tomten) stripereguleres til uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål 
for å sikre allmennhetens tilgang, samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 

• Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 
underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med nærliggende 
boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante kommunale etater, 
og bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv kjøp av fast plass eller 
leie av plass. Ved alle løsninger skal det etableres alternativer som minimerer 
biltrafikken i området. 

• Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av Uelandsgate 
85 (Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig forvaltning og 
utvikling av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør tomta erverves av 
kommunen med tanke på samme formål. 

 
2. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- og 

skileikanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en del av 
utredningen.”  

 
3. Det foreslås en opprustning av grusbanen mellom Bjølsen skole og Bjølsenparken. 
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4. Bydelsutvalget oppfordrer kultur- og idrettsetaten til å ta kontakt med Bastia eiendom 

med henblikk på å få i stand en avtale om leie av arealet i Torshovgata 46 som i dag 
benyttes til idrettsformål for å sikre fortsatt bruk til dette formålet.  

 
 
 

6. BU-sak 07/79 Orientering om tilbud for psykisk utviklingshemmede 
ved UngMetro 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Saken tas til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Ole Jørgen Nyhagen (SV) og Ragnar Skjøld (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
 
Saken tas til orientering 
 
Komiteen ser det som svært viktig at tilbudet opprettholdes. Det bør undersøkes om det er 
mulig å skaffe annen finansiering, som for eksempel prosjektmidler eller gjennom sentral 
bevilgning.  
 
BU ber bydelsdirektøren snarest om å ta opp finansieringen av fritidstilbudet til voksne 
psykisk utviklingshemmede ved UngMetro, som er et viktig byomfattende tiltak, med 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester.  
 
I tillegg kan de øvrige bydelene kontaktes igjen, i forbindelse med budsjettbehandlingen for 
2008.  
 
VOTERING: 
Ole Jørgen Nyhagen (SV) og Ragnar Skjølds (V) forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Helse- og sosialkomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak:  
 
Saken tas til orientering 
 
Komiteen ser det som svært viktig at tilbudet opprettholdes. Det bør undersøkes om det er 
mulig å skaffe annen finansiering, som for eksempel prosjektmidler eller gjennom sentral 
bevilgning.  
 
BU ber bydelsdirektøren snarest om å ta opp finansieringen av fritidstilbudet til voksne 
psykisk utviklingshemmede ved UngMetro, som er et viktig byomfattende tiltak, med 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester.  
 
I tillegg kan de øvrige bydelene kontaktes igjen, i forbindelse med budsjettbehandlingen for 
2008.  
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Barn- og ungekomiteens behandling: 
Guro Svenkerud Fresvik (V) fremmet følgende merknad: 
 
”Komiteen ser det som svært viktig at tilbudet opprettholdes. Det bør undersøkes om det er 
mulig å skaffe annen finansiering, som for eksempel prosjektmidler eller gjennom sentral 
bevilgning.  
 
BU ber bydelsdirektøren snarest om å ta opp finansieringen av fritidstilbudet til 
utviklingshemmede ved UngMetro, som er et viktig byomfattende tiltak, med 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester.  
 
I tillegg kan de øvrige bydelene kontaktes igjen, i forbindelse med budsjettbehandlingen for 
2008.” 
 
Samtlige i Barn- og ungekomiteen sluttet seg til merknaden. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Barn- og ungekomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak; 
 
Saken tas til orientering. 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Arbeidsutvalget tok utgangspunkt i Helse- og sosialkomiteen og Barn- og ungekomiteens 
behandling av saken. 
 
Gry Bruland Larsen (SV) og Inge Carlèn (V) fremmet følgende forslag til nytt punkt 2: 
 
Bydelsutvalget ser det som svært viktig at tilbudet opprettholdes, og at tilbudet bør 
finansieres sentralt.  
 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren snarest om å ta opp finansieringen av fritidstilbudet til 
utviklingshemmede ved UngMetro, som er et viktig tiltak, med byrådsavdelingen for velferd 
og sosiale tjenester. 
 
I tillegg kan de øvrige bydelene kontaktes igjen, i forbindelse med budsjettbehandlingen for 
2008. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Gry Bruland Larsen (SV) og Inge Carlèn (V) sitt forslag til nytt punkt 2 ble enstemmig 
vedtatt. 
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VEDTAK (enstemmig): 
Arbeidsutvalget tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak; 
 

1. Saken tas til orientering. 
 

2. Bydelsutvalget ser det som svært viktig at tilbudet opprettholdes, og at tilbudet bør 
finansieres sentralt.  

 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren snarest om å ta opp finansieringen av 
fritidstilbudet til utviklingshemmede ved UngMetro, som er et viktig tiltak, med 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester.  
 
I tillegg kan de øvrige bydelene kontaktes igjen, i forbindelse med 
budsjettbehandlingen for 2008. 

 
Bydelsutvalgets behandling: 

Jørgen Foss (AP) og Ole Jørgen Nyhagen (SV) hadde ordet i saken. 
 
Bydelsutvalget la Arbeidsutvalgets behandling til grunn for sin behandling. 
 
VOTERING: 
Arbeidsutvalgets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 

3. Saken tas til orientering. 
 

4. Bydelsutvalget ser det som svært viktig at tilbudet opprettholdes, og at tilbudet bør 
finansieres sentralt.  

 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren snarest om å ta opp finansieringen av 
fritidstilbudet til utviklingshemmede ved UngMetro, som er et viktig tiltak, med 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester.  
 
I tillegg kan de øvrige bydelene kontaktes igjen, i forbindelse med 
budsjettbehandlingen for 2008. 
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7. BU-sak 07/80 Initiering av prøveprosjekt – Utvidete 
parkeringsrettigheter for funksjonshemmede 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Bydelsutvalget støtter NHF Sagene i deres initiativ om et prøveprosjekt for utvidete 
parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. 

2. Bydelsutvalget ber om at bydelsadministrasjonen utarbeider en henvendelse til 
Byrådsavdeling for miljø og samferdsel, og ber om at det startes opp et prøveprosjekt 
i regi av Trafikketaten. 

 
Bydelsutviklingskomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 

Kristian Aas Fure (AP), Reza Rezaee (SV) og Kjell Omdal Erichsen (H) hadde ordet i saken. 
 
Reza Rezaee (SV) ønsket å protokollføre sitt innlegg; 
 
”For svært mange forflytningshemmede er bilen av helt avgjørende betydning for å kunne 
delta i samfunnslivet – bilen fungerer som en erstatning for de bevegelsesfunksjoner en har 
mistet. 
 
Bilen burde i langt større grad bli betraktet som et teknisk hjelpemiddel for folk som er 
avhengige av den på grunn av helsemessige problemer, og ikke bare som et noe brysomt og 
forurensende kjøretøy som skal pålegges/underlegges flest mulig restriksjoner. 
 
Det burde derfor i utgangspunktet, for denne gruppen, være tillatt å parkere ”hvor som 
helst”, for deretter å sette restriksjoner for steder hvor det ville medføre åpenbare 
komplikasjoner at en bil parkeres. 
 
Eksempelvis: 
Finland: Du kan parkere på veier der det er parkering forbudt. 
Sverige, Nederland, Storbritannia, Nord-Irland og Tyskland: Du kan parkere i inntil 3 timer 
der det er parkering forbudt. 
 
Vi i SV mener at en universell utforming og tilgjengelighet er viktige forutsetninger for å 
skape et inkluderende og solidarisk samfunn der alle kan behandles som ressurser og ikke 
som problem og en belastning for samfunnet. 
 
Alle innbyggere skal være likestilte. Dårlig tilgjengelighet og manglende velferdstilbud fører 
til diskriminering og ufrihet for funksjonshemmede. Skal vi oppnå likestilling og frihet for 
alle, må samfunnsskapte hindringer fjernes. 
 
Funksjonshemmede skal omfattes av det helhetlige vernet mot diskriminering. 
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Kollektivtransport, utearealer, skoler, informasjon, arbeidsplasser, tekniske løsninger og 
tjenester må kunne brukes av alle innbyggere, og være til hjelp, ikke til hinder.  
 
Etter SVs syn må prinsippet om universell utforming legges til grunn for utformingen av 
samfunnet, og følges opp av en handlingsplan med klare tidsfrister og finansiering for å nå 
tilgjengelighet på ulike områder. 
 
SV har kjempet og vil kjempe framover for at lover, forskrifter og regelverk for alle 
offentlige anskaffelser, kjøp og kontrakter må stille krav om ikke-diskriminering, full 
tilgjengelighet og universell utforming.” 
 
Kristina Aas Fure (AP) la fram følgende tilleggsforslag til bydelsdirektørens forslag til 
vedtak punkt 2: 
 
… og ber om at det startes opp et prøveprosjekt på 2 år i regi av Trafikketaten. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
 
Kristina Aas Fure (AP) sitt endringsforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 

1. Bydelsutvalget støtter NHF Sagene i deres initiativ om et prøveprosjekt for utvidete 
parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. 

2. Bydelsutvalget ber om at bydelsadministrasjonen utarbeider en henvendelse til 
Byrådsavdeling for miljø og samferdsel, og ber om at det startes opp et prøveprosjekt 
på 2 år i regi av Trafikketaten. 

 
 
 

8. BU-sak 07/81 Forslag til uttalelse fra Sagene Bydelsutvalg 
 
Bydelsdirektøren hadde ingen særskilte forslag til vedtak.  
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Gry Bruland Larsen (SV) viste til sitt forslag til uttalelse framsatt i BU-møte 25.10.07, som 
ble utsatt til neste møte. Larsen informerte om at hun ville trekke sitt forslag, og forslaget ble 
ikke votert over. 
 
Per Overrein (AP) fremmet følgende alternative forslag til vedtak om uttalelse;  
 
”Bydelsutvalget uttaler: 
 
Ordføreren kom i Aftenposten 20. oktober d.å. med en del synspunkter som mange oppfattet 
som overfladiske i forhold til et alvorlig problem. Det finnes nemlig betydelige forskjeller i 
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Oslo mellom flere aldersgrupper, og særlig eldre, i vår bydel og på vestkanten. 
Bydelsutvalget finner det derfor viktig å komme med en uttalelse i denne forbindelse.  
 
Denne forskjellen utarter seg i et omsorgsbehov i vår bydel som ofte melder seg ved tidligere 
alder enn på vestkanten. I tillegg økes behovet for forebyggende tiltak, dvs. tiltak som kan 
motvirke helseforskjellene, og dermed redusere omfanget av omsorgsbehov. 
 
Bydelsutvalget er spesielt interessert i analyser av helseforskjellene og deres årsaker i håp 
om å kunne iverksette konkrete målrettede tiltak. I et dokument vi har levert til Stortingets 
kommunal- og forvaltningskomite i forbindelse med Hovedstadsmeldingen (en melding om 
helseforskjeller) i høst, har vi referert til en del slike analyser. Det vil være nødvendig med et 
samarbeid mellom statlige og kommunale myndigheter og bydelene for å få bedre grunnlag 
for å utvikle omsorgstjenestene.  
 
I bydel Sagene finnes det et stort antall kommunale boliger. Disse ble i en periode brukt av 
kommunen til å plassere utskrevne fra psykiatriske institusjoner. Dette bidro til at en 
forholdsvis stor del av vår befolkning har psykiske helseproblemer. Dette er mennesker som 
av ulike grunner stiller med dårligere utgangspunkt mht fysisk og psykisk helse, og som har 
fått et betydelig større behov for omsorg enn andre.  
 
Blant ungdom i bydelen finnes det også helseproblemer. Hovedstadsmeldingen har nevnt 
overvektighet og røykeproblemer i bydelene i Indre Øst, samt at den fysiske aktiviteten er 
lav. Det er vanskeligere for ungdommene å følge opp hverandre når man har foreldre med 
problemer og når man bor trang. Små og dels dårlige boliger i oppveksten har også bidratt til 
helsesvakheter.  
 
Bydelen har iverksatt forskjellige tiltak rettet mot blant annet personer med psykiske 
problemer, blant annet ved å motivere til mer fysisk aktivitet. Rehabiliteringstiltak drives 
også overfor flere grupper. Det samme gjelder eldre personer. Gjennom sitt oppsøkende 
arbeid for eldre, oppdager bydelens helsearbeidere ofte uhensiktsmessige boliger. Det trengs 
derfor ofte ekstra tiltak for å gjøre det lettere for folk å kunne ta vare på seg selv, og som kan 
forlenge den tiden de kan bo for seg selv.  
 
Overfor unge legger vi vekt på ungdomstiltak knyttet til et aktivt barnevern – dette er tiltak 
som høster anerkjennelse og interesse også utenfor bydelen – og er tiltak vi gjerne viser 
fram. Ungdom får råd om helsetiltak fra blant annet helsestasjonene. Like viktige er det 
imidlertid at bydelen bevilger penger til idrettslag og ungdomsklubber som kan gi 
tilskyndelse til å drive idrett. I slik virksomhet får de unge kontakt med andre unge som har 
et aktivt liv fysisk sett, noe som kan motvirke overvektsproblematikk. Det er også viktig å 
forstå at små boliger gjør det desto viktigere å ha ungdomsklubber, da ungdommene ofte 
ikke har plass hjemme til å ta imot andre ungdommer (kjellerstuene er en mangelvare).  
 
Bydelens eneste håp er at byens ledelse anerkjenner våre spesielle behov gjennom budsjett-
tildelingen. Det innebærer budsjetter som innebærer en betydelig omfordeling mellom 
bydelene, og at kriteriene tar hensyn til slike forskjeller. Kriteriesystemet slik det er i dag, 
fanger ikke opp godt nok de ovennevnte problemstillinger. Når i tilegg Indre Øst midlene er 
blitt borte, står vi overfor en økonomisk situasjon som er særdeles vanskelig. Vi vil knapt 
kunne gjøre så mye vi har gjort for å støtte opp under folks arbeid med å holde seg i form.” 
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VEDTAK (enstemmig): 
Per Overrein (AP) sitt forslag til vedtak om uttalelse ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 

Ole Jørgen Nyhagen (SV), Eldar Aldernæs Hanson (Rødt), Kjell Omdal Erichsen (H), Inge 
Carlèn (V), Roy Sørensen (FRP), Gry Bruland Larsen (SV), Anita Sundal (H), Reza Rezaee 
(SV), Per Overrein (AP) og Kristina Aas Fure (AP) hadde ordet i saken. 
 
SV opprettholdt sitt ønske om å trekke uttalelsen, og ønsket at Bydelsutvalget voterte over 
om det skulle komme med en uttalelse i saken. 
 
VOTERING: 
Bydelsutvalget vedtok med 12 stemmer (5AP/3H/1FRP/2V/1Rødt) mot 3 stemmer (3SV) at 
det skulle komme med en uttalelse. 
 
AP, H og SV fremmed følgende forslag til uttalelse: 
 
”Ordføreren kom i Aftenposten 20. oktober d.å. med en del synspunkter som mange 
oppfattet som overfladiske i forhold til et alvorlig problem. Det finnes nemlig betydelige 
forskjeller i Oslo mellom flere aldersgrupper, og særlig eldre, i vår bydel og på vestkanten. 
Bydelsutvalget er glad for at Oslos ordfører vil besøke Sagene 22. januar 2008, og for å 
legge til rette for en åpen dialog finner man det derfor viktig å komme med en uttalelse i 
denne forbindelse.  
 
Denne forskjellen fører til at folk i vår bydel ofte får behov for hjelp og omsorg i forholdsvis 
ung alder. I tillegg øker behovet for forebyggende tiltak. 
 
Bydelsutvalget er spesielt interessert i analyser av helseforskjellene og deres årsaker i håp 
om å kunne iverksette konkrete målrettede tiltak. I et dokument vi har levert til Stortingets 
kommunal- og forvaltningskomite i forbindelse med Hovedstadsmeldingen i høst, har vi 
referert til en del slike analyser. Det vil være nødvendig med et samarbeid mellom statlige og 
kommunale myndigheter og bydelene for å få bedre grunnlag for å utvikle 
omsorgstjenestene.  
 
I bydel Sagene finnes det et stort antall kommunale boliger. Disse ble i en periode brukt av 
kommunen til å plassere utskrevne fra psykiatriske institusjoner. Dette bidro til at en 
forholdsvis stor del av vår befolkning har psykiske helseproblemer. Dette er mennesker som 
av ulike grunner stiller med dårligere utgangspunkt mht fysisk og psykisk helse, og som har 
fått et betydelig større behov for omsorg enn andre.  
 
Blant ungdom i bydelen finnes det også helseproblemer. Hovedstadsmeldingen har nevnt 
overvektighet og røykeproblemer i bydelene i Indre Øst, samt at den fysiske aktiviteten er 
lav. Det er vanskeligere for ungdommene å følge opp hverandre når man har foreldre med 
problemer og når man bor trang. Små og dels dårlige boliger i oppveksten har også bidratt til 
helsesvakheter. Sagene bydel ser de nye normene for leilighetsvurderinger i 
reguleringssaker, som ble behandlet i bystyret 26. september 2007, som et positivt signal.  
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Bydelen har iverksatt forskjellige tiltak rettet mot blant annet personer med psykiske 
problemer, blant annet ved å motivere til mer fysisk aktivitet. Rehabiliteringstiltak drives 
også overfor flere grupper. Det samme gjelder eldre personer. Gjennom sitt oppsøkende 
arbeid for eldre, oppdager bydelens helsearbeidere ofte uhensiktsmessige boliger. Det trengs 
derfor ofte ekstra tiltak for å gjøre det lettere for folk å kunne ta vare på seg selv, og som kan 
forlenge den tiden de kan bo for seg selv.  
 
Det er bydelens håp at byens ledelse anerkjenner våre spesielle behov gjennom budsjett-
tildelingen. Det innebærer budsjetter som innebærer en betydelig omfordeling mellom 
bydelene, og at kriteriene tar hensyn til slike forskjeller. Kriteriesystemet slik det er i dag, 
fanger ikke opp godt nok de ovennevnte problemstillinger. Når i tilegg Indre Øst midlene er 
blitt borte, står vi overfor en økonomisk situasjon som er særdeles vanskelig. Vi vil knapt 
kunne gjøre så mye som vi har gjort for å støtte opp under folks arbeid med å holde seg i 
form.” 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Forslaget til uttalelse ble enstemmig vedtatt.  
 
 
 

9. BU-sak 07/82 Tilsyn ved Akerselva sykehjem 27.9.2007 og 
Sagenehjemmet 24.7.2007 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen fra tilsynsbesøkene på Akerselva sykehjem og Sagenehjemmet tas til 
orientering. Kopi av saksframlegget og utskrift av bydelsutvalgets protokoll sendes 
Sykehjemsetaten til orientering.  
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Protokollen fra tilsynsbesøkene på Akerselva sykehjem og Sagenehjemmet tas til 
orientering. Kopi av saksframlegget og utskrift av bydelsutvalgets protokoll sendes 
Sykehjemsetaten til orientering.  
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10. BU-sak 07/83 Tilsyn ved Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede 
og ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 2.10.2007 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen fra tilsynsbesøkene ved Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede og 
Kingosgate bo- og rehabilitering tas til orientering. Kopi av saksframlegget og utskrift av 
bydelsutvalgets protokoll sendes Sykehjemsetaten til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Protokollen fra tilsynsbesøkene ved Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede og 
Kingosgate bo- og rehabilitering tas til orientering. Kopi av saksframlegget og utskrift av 
bydelsutvalgets protokoll sendes Sykehjemsetaten til orientering. 
 
 
 

11. Spørretimen 
Det var ingen spørsmål til spørretimen. 
 
 
 

12. Eventuelt 
Per Overrein (AP) er nestleder i Sagene Skoles driftsstyre, og informerte om at lederen av 
driftsstyret gikk av før sommeren uten at nestleder ble innkalt. Dette førte til at driftsstyret 
fungerte i nærmere et halvt år uten leder. Saken er tatt opp og avklart med rektoren. 
 
Knut Egger informerte om at det til orientering er delt ut et voteringshefte fra forrige 
budsjettmøte. 
 
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
Bydelsutvalget 
 
 
Per Overrein        Marianne Skants 
Leder         Møtesekretær 
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